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Zápis z jednání AS FŽP dne 27. 5. 2025 od 10:00 

 
Přítomni:  

Bílková, Brétt, Ederer, Elznicová, Jiránek, Kříženecká, Novák, Wildová, 
Soukup 

Nepřítomni:  
Hožďala, Suková  

 
Hosté: doc. Kuráň – děkan fakulty, dr. Holcová – proděkanka pro rozvoj 

a kvalitu, Mgr. Černý – tajemník FŽP, doc. Trögl – proděkan pro vědu, 

doc. Krystyník – proděkan pro vnější vztahy, dr. Popelka – proděkan pro 
studium, doc. Orava, dr. Vernerová 

 
Návrh programu jednání  

1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisů – schvalování 

3. Čerpání prostředků z FRIM – schvalování 
• Klimatizace v CPTO 

• Patentová ochrana mezinárodní patentové žádosti 
• Chlazení multisampleru 

4. Podmínky přijímacího řízení do nového SP Udržitelnost 
obnovitelných zdrojů surovin – schvalování 

5. Hodnocení RSZ FŽP UJEP za rok 2024 – schvalování 
6. Rozpočet fakulty životního prostředí na rok 2025 – schvalování 

7. Informace legislativní komise 

8. Různé 
-  Veřejné akce v prostorách kampusu UJEP. 

 
Průběh jednání: 

 

1. Schválení programu jednání  

Předseda senátu přivítal přítomné a konstatoval, že je přítomno 
9 senátorů a AS FŽP je usnášení schopný. Představil předložený program 

jednání. Žádné návrhy na úpravu či doplnění programu nevzešly. 
 

 
Usnesení 1: Akademický senát schvaluje doplněný program dnešního 

jednání.  
SCHVÁLENO 

(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 

 

2. Schvalování zápisů 

Předseda senátu uvedl, že AS má tři zápisy, které ještě nebyly schváleny. 
Jde o zápisy z mimořádného zasedání ze dne 18.3., z řádného zasedání 
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ze dne 22.4.2025 a z hlasování formou per rollam z období 22. 4. – 29. 4. 
2025. 

K Zápisu z mimořádného jednání ze dne 18.3. 2025 přišlo akademickému 

senátu dne 15.4. „Vyjádření děkana a vedení FŽP k zápisu z jednání AS 
(18.3.2025)“. Předseda senátu seznámil přítomné s vypořádáním těchto 

a dalších vzešlých připomínek – viz Příloha 1.  
 

Součástí zapracování připomínek je i příloha s připomínkami samotnými, 
aby z kontextu bylo zřejmě, na co zapracování reaguje. 

Tento dokument bude doplněn k původnímu zápisu.  
 

 
Usnesení 2: Návrh usnesení 2: Akademický senát FŽP UJEP schvaluje 

zápis mimořádného zasedání ze dne 18.3. 2025 spolu s vypořádanými 
připomínkami v samostatném dokumentu. 

SCHVÁLENO 
(Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 1) 

 

Usnesení 3: Akademický senát FŽP UJEP schvaluje zápisy ze zasedání 
z řádného zasedání AS FŽP ze dne 22.4. 2025.  

SCHVÁLENO 
(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 

 
Usnesení 4: Akademický senát FŽP UJEP schvaluje zápis z hlasování 

formou per rollam v období z 22 .4.–29. 4. 2025. 
 

SCHVÁLENO 
(Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 1) 

 
 

3. Čerpání prostředků z FRIM – schvalování 

AS obdržel tři žádosti o uvolnění prostředků z FRIM. 

 
• Klimatizace v CPTO 
• Patentová ochrana mezinárodní patentové žádosti 

• Chlazení multisampleru 
 

Doc. Orava odůvodnil žádost o čerpání prostředků pro pořízení 
klimatizace v budově CPTO viz Příloha 2. 

 

Usnesení 5: Akademický senát FŽP UJEP schvaluje čerpání prostředků 
z FRIM na pořízení „Klimatizace v budově CPTO v maximální částce 

700 000 Kč bez DPH. 
SCHVÁLENO 

(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
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Pan tajemník a doc. Krystyník vysvětlili důvod žádosti o čerpání 
prostředků pro patentovou žádost viz Příloha 3. Jelikož jde o investiční 

prostředky, nelze hradit z jiných zdrojů.  

 
Usnesení 6: Akademický senát FŽP UJEP schvaluje čerpání prostředků 

z FRIM na „Patentovou ochranu mezinárodní patentové žádosti“ 
v maximální hodnotě 300 000 Kč bez DPH. 

 
SCHVÁLENO 

(Pro: 7, Proti: 0, Zdržel se: 2) 
 

Dr. Vernerová odůvodnila žádost o čerpání z FRIM na pořízení termostatu 
chlazení multisampleru viz Příloha 4. Pan tajemník vysvětlil, že 

hospodářský výnos pracoviště CADORAN byl na konci roku 2024 přesunut 
do FRIM, jde tedy o jakési použití prostředků, které pracoviště získalo.  

 
Usnesení 7: Akademický senát FŽP UJEP schvaluje čerpání prostředků 

z FRIM na pořízení termostatu k chlazení multisampleru v maximální 

částce 100 000 Kč bez DPH. 
SCHVÁLENO 

(Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 1) 
 

4. Podmínky přijímacího řízení do nového SP Udržitelnost 

obnovitelných zdrojů surovin – schvalování 

Proděkan pro studium představil podmínky přijímacího řízení pro nový 
studijní program „Udržitelnost obnovitelných zdrojů surovin“ viz Příloha 5. 

Uvedl, že fakulta obdržela kladné stanovisko zpravodaje, a na jednání 
NAÚ bude zařazeno v červnu. Po diskusi, zda je nutné schvalovat takto 

s předstihem před vlastním projednáním NAÚ bylo konstatováno, že jde 
o nestandardní situaci, kdy AS FŽP schvaluje podmínky přijímacího řízení 

před finálním rozhodnutím NAÚ, ale po kladném vyjádření zpravodaje 
NAÚ. Dokument bude schvalován s odkladem platnosti a zveřejněním až 

po udělení a nabytí právní moci kladného stanoviska NAÚ. 

 
Usnesení 8: Akademický senát FŽP UJEP schvaluje dle odstavce 1) 

písmena e) zákona o vysokých školách předložené podmínky 
přijímacího řízení do nového bakalářského studijního programu 

„Udržitelnost obnovitelných zdrojů surovin“ s podmínkou, že dokument 
nabude platnosti a bude zveřejněn k datu nabytí právní moci 

rozhodnutí o udělení akreditace ze strany NAÚ.  

SCHVÁLENO 
(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 

 
5. Hodnocení RSZ FŽP UJEP za rok 2024 – schvalování 

Paní proděkanka Holcová představila dokument „Hodnocení realizace 
strategického záměru FŽP UJEP za rok 2024“ viz Příloha 6. Uvedla, že 
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dokument byl projednán vědeckou radou fakulty. V diskusi zaznělo 
několik návrhů na doplnění či změnu formulace. Vedením fakulty bylo 

přislíbeno zapracování těchto připomínek.  

 
Usnesení 9: Akademický senát FŽP schvaluje předložené hodnocení 

realizace strategického záměru Fakulty životního prostředí Univerzity 
J. E. Purkyně v Ústí nad Labem za rok 2024 po zapracování připomínek. 

SCHVÁLENO 
(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 

 
6. Rozpočet fakulty životního prostředí na rok 2025 – 

schvalování 

Pan tajemník představil předložený rozpočet a dělení prostředků na 
katedry a centra. Diskuse se rozdělila na dvě části. Ohledně dělení 

prostředků na katedry a centra bylo konstatováno, že dle stávajících 
pravidel jsou v rozdělení částí za vědu chyby, podobně, jako 

v předchozích dvou letech. Některé publikace jsou zařazeny dvakrát, jiné 

chybí. Akademický senát doporučuje provést revizi tohoto rozdělení.  
V druhé části debaty upozornil Mgr. Novák na to, co už v minulosti bylo 

diskutováno, a to, že náklady centrálních středisek jsou v návrhu rozpočtu 
hrazeny pouze z prostředků dotace na vzdělávací činnost TA01. Přitom 

fakulta hospodaří se zhruba dvojnásobným objemem peněz (zejména 
TA16-DKRVO, a projektové zdroje). V rozsáhlé diskusi zaznělo, že 

prostředky z dotace na vzdělávací činnost nemohou hradit veškeré 
náklady centrálních středisek, když další činnost, jako je projektová či 

výzkumná, tyto zdroje spotřebovává.  
Pan tajemník, jako předkladatel rozpočtu po diskusi stáhl tento bod 

z jednání. Přislíbil připravit návrh, jak by vypadalo zapojení režií projektů 
a procentní části nákladů (hovořilo se na místě o cca 20 %) z prostředků 

TA16 pro hrazení části nákladů centrálních středisek. 
 

 

7. Informace legislativní komise 

Dr. Ederer informoval o postupu legislativní komise, kde po obdržení 

odpovědí od pana děkana formulovala legislativní komise panu děkanovi 
doplňující dotazy a zaslala je dne 17.4. Odpovědi obdržela dne 20.5. 

Na základě všech podkladů sestavila své vyjádření viz Příloha 7 a vzala 
na vědomí závěrečné usnesení ve znění: 

 
 

Usnesení Legislativní komise AS FŽP UJEP ze dne 27. 5.2025  
Legislativní komise Akademického senátu Fakulty životního prostředí 

Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem neobdržela ani 
v jedné z odpovědí (z 11.4.2025 a 20.5.2025) na zaslané otázky 

(z 28.3.2025 a 17.4.2025) konkrétní podklady k tomu, aby bylo možné 
vyvrátit netransparentní postup vedení fakulty ve věci personálních 
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záležitostí dr. Kříženecké a dr. Matyse Grygara. Celý proces ukončování 
pracovního poměru považujeme za nesystémový, nepřiměřený a nátlakový. 

Osobní antipatie či sympatie nemohou být důvodem pro rozvazování 

pracovního poměru. Tyto náležitosti do pracovního prostředí a především 
na univerzitní půdu nepatří.  

Legislativní komise požaduje, aby se se všemi pracovníky zacházelo 
transparentně, spravedlivě a v plném souladu s etickým kodexem i vnitřními 

předpisy fakulty a univerzity. Je nepřípustné obcházet pravidla stanovená 
zákoníkem práce. V případě opakujících se pochybení, kdy pracovník 

nezjedná jejich nápravu, musí po ústním upozornění neprodleně následovat 
písemné napomenutí s jasně definovanými nápravnými opatřeními. Pokud 

pracovník nezjedná nápravu, je možné přistoupit k ukončení nebo 
neprodloužení pracovního poměru.  

Při řešení výše uvedených problémů by mělo vedení fakulty využívat 
Ombudsmanku UJEP. Pokud je podezření, že byl porušen Etický kodex UJEP, 

mělo by vedení aktivně využívat Etickou komisi FŽP či UJEP, aby případné 
přestupky prošetřila, aby se potvrdilo či vyvrátilo podezření týkající se 

chování pracovníků v akademické oblasti. Jedině tak se lze vyvarovat 

vyvíjení jednostranného nátlaku a nesystémových kroků, ohrožující plynulý 
chod fakulty.  

Pro opětovné nalezení důvěry a klidné atmosféry na fakultě proto 
navrhujeme zapojení nezávislého mediátora, který by pomohl situaci řešit 

neutrálním způsobem a podpořil obnovení zdravých pracovních vztahů.  
Jelikož finanční částka za plnění právních konzultací činila 69 900 Kč, 

legislativní komise doporučuje členům AS FŽP UJEP provést kontrolu 
hospodaření s dotačními prostředky (TA 01) a prostředky rozvoj výzkumné 

organizace DKRVO (TA 16) za rok 2025. Konkrétně by měl AS FŽP UJEP 
požadovat úplný soupis všech zaúčtovaných položek podle jednotlivých 

zakázek (ze systému FIS) v elektronické, strojově čitelné podobě. 
Na kontrolu hospodaření má Akademický senát fakulty nárok dle § 27 

odstavce 1 písmena c) zákona o VŠ. 

 
Usnesení 10: Akademický senát FŽP bere na vědomí usnesení legislativní 

komise ze dne 27.5. 2025. 
SCHVÁLENO 

(Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 1) 
 

 
Vzhledem k tomuto usnesení se AS FŽP rozhodl provést kontrolu 

hospodaření s dotačními prostředky a institucionálními prostředky 

na rozvoj výzkumné organizace TA16. V návaznosti na to přijal AS FŽP 
následující usnesení. 

 
Usnesení 11: Akademický senát FŽP požaduje po panu děkanovi dle §27 

odstavce 1 písmena c) zákona o VŠ „Úplný soupis všech zaúčtovaných 
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položek podle jednotlivých zakázek (ze systému FIS) v elektronické, 
strojově čitelné podobě, a to v nejbližším možném termínu. 

SCHVÁLENO 

(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 

 
 

8. Různé 

• Veřejné akce v prostorách kampusu UJEP. 

Dne 7.5. se v prostorách UJEP uskutečnil Studentský Majáles pořádaný 

Studentskou unií. Každoročně pořádaná akce, je sice přínosem pro 

studenty, ale měla neblahý ohlas zejména s ohledem na udržitelnost.  
Jen těžko se dá někomu vysvětlit, že akce pořádaná na univerzitní půdě 

a navíc pod okny Fakulty životního prostředí, není akcí FŽP případně UJEP. 
Akademický senát Fakulty životního prostředí proto doporučuje vedení 

univerzity nastavit jasná pravidla pro pořádání akcí na její půdě, která 
musí každý pořadatel akceptovat.  

 
Na základě toho, schválil AS FŽP následující usnesení: 

 
Usnesení 12: K podpoře environmentálně odpovědného pořádání akcí 

na půdě Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem 
 

Akademický senát Fakulty životního prostředí UJEP si je vědom významu 

udržitelnosti a environmentální odpovědnosti, a proto navrhuje, aby 

Univerzita J. E. Purkyně přijala následující opatření: 

1. Stanovení závazných pravidel pro pořádání akcí na půdě 
univerzity, která budou reflektovat principy udržitelnosti a 

environmentální odpovědnosti, včetně: 
o Minimalizace jednorázových plastů: Upřednostňování 

opakovaně použitelných nádob a obalů. 

o Zajištění třídění odpadu: Dostupnost dostatečného počtu 
nádob na tříděný odpad a jejich správné označení. 

o Podpora vratných kelímků: Využívání systému vratných 
kelímků s možností zálohy. 

o Spolupráce s ekologicky odpovědnými 
dodavateli/pořadateli: Výběr dodavatelů, kteří sdílejí 

hodnoty udržitelnosti. 
2. Zvážit zajištění dostupnosti potřebného vybavení pro pořádání 

udržitelných akcí, jako jsou: 
o Sady vratných kelímků a nádobí: K dispozici pro zapůjčení 

jednotlivým fakultám a organizátorům akcí. 
o Mobilní myčky nádobí: Pro zajištění hygieny opakovaně 

použitelných nádob. 
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A to buď vlastními prostředky, nebo nasmlouváním 

s regionálními poskytovateli těchto služeb. 

3. Integrace principů udržitelnosti do vzdělávacích a osvětových 
aktivit univerzity, včetně: 

o Workshopů a školení pro studenty a zaměstnance 
zaměřených na organizaci udržitelných akcí. 

o Propagace úspěšných příkladů udržitelných akcí na 

univerzitních platformách a sociálních sítích. 

Odůvodnění: 

Univerzita J. E. Purkyně se již aktivně zapojuje do projektů podporujících 
udržitelnost a environmentální udržitelnost, jako je například projekt RUR – 

Region univerzitě, univerzita regionu, jehož cílem je nastavit udržitelné 
mechanismy vedoucí k systémovým změnám v Ústeckém kraji. Přijetím 

výše uvedených opatření by univerzita dále posílila svou roli jako lídra 
v oblasti environmentální odpovědnosti a poskytla by studentům 

i zaměstnancům příklad hodný následování.  

SCHVÁLENO 

(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 

 
 

• Výroční zpráva o činnosti UJEP za rok 2024 

Dr. Elznicová upozornila, že ve výroční zprávě o činnosti UJEP, kterou má 

AS UJEP projednávat a schvalovat, nejsou za FŽP uvedeny některé 
projekty a výstupy. Pan děkan uvedl, že fakulta materiály předala, ale 

výslednou podobu již neviděla. Dr. Elznicová přislíbila, že se na zasedání 
AS UJEP zeptá, zda je možné ještě uvedené body doplnit. 

 

 
• Počty přihlášek po prvním kole 

Proděkan pro studium informoval o počtu přihlášek po prvním kole. 
Konstatoval, že celkový počet přihlášek je obdobný loňskému roku, ale je 

zde posun mezi obory a formami viz příloha 8.  
 

• Návrh na odvolání děkana 

Předseda AS FŽP požádal přítomné senátory o setrvání s tím, že další část 
jednání bude neveřejná a bez účasti hostů. 

 
Na tomto uzavřeném jednání informoval přítomné senátory, že dne 26. 5. 

2025 v odpoledních hodinách obdržel od tří senátorek/senátorů návrh na 
odvolání děkana Fakulty životního prostředí UJEP viz Příloha 9. S tímto 

návrhem seznámil přítomné členy senátu. 
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Následně kontaktoval nepřítomné senátory a ověřil, že se mohou zúčastnit 

mimořádného zasedání dne 10. 6. 2025 od 9:00. 

 
 

Usnesení 13: Akademický senát FŽP UJEP obdržel dne 27.5. 2025 
prostřednictvím předsedy AS FŽP Návrh na odvolání děkana z funkce a 

tímto žádá v souladu s odstavcem 3. přílohy č. 1 k jednacímu řádu o 
stanovisko děkan k tomuto návrhu. Děkan může stanovisku zaslat 

akademickému senátu FŽP, nebo jej přednést osobně na mimořádném 
zasedání AS FŽP, které se uskuteční dne 10.6. 2025 od 9 hodin. 

Hlavním bodem tohoto zasedání bude Návrh na odvolání děkana FŽP 
z funkce. 

 
SCHVÁLENO 

(Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

 

 
 

 
Příští řádné zasedání AS se uskuteční poslední úterý v červnu, a 

to 24. 6. 2025 ve 13 hodin.  
 

 
 

Zapsal: P. Novák, předseda AS FŽP 


